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Valentin Ionescu (ASF): Cresterea nivelului de lichiditate ar trebui sa fie urmatorul

pas în dezvoltarea BVB

Cresterea nivelului de lichiditate ar trebui sa fie urmatorul pas în dezvoltarea Bursei de Valori Bucuresti

(BVB), care se poate realiza prin cresterea free-float-ului existent, noi listari, diversificare de instrumente,

dar si prin adoptarea de noi tehnologii pentru a reduce costurile si timpii de reactie, a afirmat joi Valentin

Ionescu, Director Directia de Strategie si Stabilitate Financiara, Autoritatea de Supraveghere Financiara.

"Referitor la diversificarea produselor, asa cum stim toti, avansul pietelor este determinat în mare masura de

lichiditate. Prin urmare, cresterea nivelului de lichiditate ar trebui sa fie urmatorul pas în dezvoltarea Bursei de

Valori. Acest lucru se poate realiza prin mai multe modalitati: cresterea free-float existent, noi listari, diversificare

de instrumente, dar cel mai important adoptarea de noi tehnologii pentru a reduce costurile si timpii de reactie", a

mentionat Valentin Ionescu, la un eveniment online organizat de Financial Intelligence.

Acesta a subliniat ca principalele companii eligibile pentru calificarea României din perspectiva MSCI ca piata

emergenta ar fi Petrom, Romgaz, Banca Transilvania, BRD si Electrica.

"În cadrul de clasificare al pietelor conform MSCI se tine cont de trei criterii cantitative: dezvoltarea economica,

marimea si lichiditatea pietei si accesibilitatea pietei. Conform rapoartelor noastre, principalele companii eligibile

pentru calificarea României din perspectiva MSCI ca piata emergenta ar fi Petrom, Romgaz, Banca Transilvania,

BRD si Electrica. Dintre acestea, cele care îndeplinesc cumulativ conditiile sunt doar Romgaz si Banca

Transilvania. Criteriile de dimensiune sunt îndeplinite în cazul a patru companii, mai putin Electrica. (...) Pentru ca

BRD si Petrom sa devina companii eligibile, ar trebui crescuta valoarea free - floatului sau capitalizarea. Desigur,

listarea unor emitenti noi, companii publice sau private, ar putea creste semnificativ probabilitatea de obtinere a

statutului de piata emergenta din partea MSCI.", a mai spus Valentin Ionescu.
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